
 

 

 

 

 

ARTIKEL 42 VRAGEN 

Gemeentelijke zorgplicht voor veteranen 

“Een witte anjerperkje is niet voldoende” 

Zaterdag 17 juni waren wij als CDA Woerden aanwezig bij een mooie en waardige opening van 

het witte anjerperkje aan de Oostsingel in Woerden. Een meer dan terecht eerbetoon aan hen die 

voor onze vrijheid hun leven hebben gegeven of daar nog dagelijks fysieke en/of psychische pijn 

van ondervinden. Op ons als samenleving rust een grote verantwoordelijkheid en zorgplicht 

jegens de vele veteranen die in ons land, en dus ook in Woerden, wonen. Hiervoor is in 2012 de 

Veteranenwet in werking getreden. Deze wet zorgt ervoor dat onze veteranen de waardering, 

erkenning en zorg krijgen waar zij recht op hebben. Uit een rapport van het Veteraneninstituut 

van maart 2013 (“Veteranenbeleid & Waardering; Opvattingen van Nederlandse veteranen”) blijkt 

dat 89% van de veteranen het zeer belangrijk tot belangrijk vinden dat er een veteranenbeleid is. 

Volgens 46% van de geïnterviewde veteranen moet waardering en erkenning van hun inzet 

prioriteit krijgen binnen het veteranenbeleid. Maar voor bijna een gelijk aantal veteranen (45%) 

geldt dat ook voor zorg/gezondheid (43%) en werk/opleiding (2%). Het aanleggen van een witte 

anjerperkje is een goed initiatief, maar dus niet voldoende. 

In het VNG Magazine van 23 juni jl. wordt aandacht gegeven aan de zorg en ondersteuning die 

gemeenten moeten bieden aan veteranen. In dit artikel is te lezen dat de zorg en ondersteuning 

van veteranen in veel gemeenten nog niet goed is geregeld. De Veteranenombudsman zegt over 

de bekendheid van gemeenten met de Veteranenwet en hoe zij daar naar handelen het 

volgende: “Dat blijkt vaak niet of nauwelijks het geval. Terwijl we weten dat na iedere missie 5 tot 

10 procent van de veteranen bijzondere begeleiding nodig heeft. Daar moeten veteranen niet om 

vragen, dat moet hun worden aangeboden. De rol van gemeenten is sinds 2014 alleen maar 

belangrijker geworden. Denk aan WMO-voorzieningen, schuldhulp en ggz die veteranen en hun 

gezinnen nodig hebben. We kregen indringende voorbeelden dat gemeenten zich geen raad 

weten met een dergelijke hulpvraag.” 

Daarom hebben wij de volgende vragen: 

1.Bent u bekend met de Veteranenwet en de daarin beschreven zorgplicht? 

2.Is er binnen de gemeente Woerden vorm gegeven aan deze zorgplicht? Zo ja, op welke wijze? 

Zo nee, bent u dan bereid om zich hiervoor in te spannen? En zo ja, hoe gaat u dat dan doen? 

De Veteranenombudsman zegt niet alleen de plichten tegenover veteranen te willen 

benadrukken. Veteranen geven de samenleving ook vaak iets terug. Bijvoorbeeld in het lesgeven 

aan schoolkinderen. 

3.Is er in Woerden sprake van een samenwerking tussen de Stichting Veteranen Lopikerwaard 

en de Woerdense scholen in die zin dat veteranen hun ervaringen met schoolkinderen delen? Zo 

nee, bent u dan bereid om ook hiervoor een inspanning te leveren? 

Namens de fractie CDA Woerden,  

Rumo van Aalst, raadslid  


